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Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Plzeňského kraje   

Zápis z 10. zasedání dne 30. 5. 2022  
 
  

 

Prezence 
 

Přítomni předseda: 
Bc. Karel Pressl 
 
členové:  
JUDr. Ondřej Dostál  
doc. MUDr. Milada Emmerová, CSc.  
MUDr. Kamal Farhan 
MUDr. Richard Pikner 
Mgr. Miloslava Rutová  
MUDr. Václav Šimánek, Ph.D. 
 

Nepřítomni - 

Omluveni Ing. Marianna Lang Gajanová  
MUDr. Lukáš Prajka 
MUDr. Jiří Šedivý  
PhDr. Lukáš Štich, MBA  
 
 

  

Hosté Doc. PaedDr. Ilona Mauritzová, Ph.D.- zastupitelka PK 
Mgr. Jan Karásek- vedoucí Odboru pro zdravotnictví, KÚPK 
Mgr. Bc. František Kamil Šefl- předseda Výboru pro legislativu, 
bezpečnost a záchranný systém 
 
 
 

 

 
 
Na vědomí 

 
 
Odbor kancelář ředitele KÚPK – kopie prezenční listiny 
 
 
 

 

Číslo zasedání 

 

10 

Datum konání  30. 5. 2022  – 15:00 hod. 

Místo konání  Zasedací místnost č. 104, I. patro budovy KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

 
  

1. Zahájení, úvodní formality  

2. Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví ZPK  

3. Projednání bodů zdravotnické oblasti navržených do nadcházejícího Zastupitelstva PK  

4. Aktuální záležitosti v oblasti zdravotnictví  

5. Schválení poskytnutí návratné finanční výpomoci Zdravotnické záchranné službě 
Plzeňského kraje, příspěvkové organizaci  

6. Schválení poskytnutí návratné finanční výpomoci nemocnicím  

7. Různé, diskuze, závěr  
 

 

Zápis z jednání 
 
Číslo 

 
Text 

 

1.  

 

Zahájení a úvodní formality 

Předseda výboru pro zdravotnictví Bc. Karel Pressl přivítal přítomné členy na 
desátém jednání Výboru pro zdravotnictví ZPK, které bylo svoláno elektronickou 
pozvánkou dne 19. 5. 2022 a zahájil zasedání v 15:00. 

Přivítal i přítomné hosty: Doc. PaedDr. Ilonu Mauritzovou, Ph.D., zastupitelku PK,  
Mgr. Jana Karáska, vedoucího Odboru zdravotnictví a předsedu Výboru pro 
legislativu, bezpečnost a záchranný systém Mgr. Bc. Kamila Františka Šefla. 
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen MUDr. Václav Šimánek, Ph.D., který 
s nominací souhlasil a výbor jej schválil. 
Dále předseda představil program jednání: Oproti Plánu činnosti nebylo 
realizováno plánované výjezdní zasedání do FN Plzeň dne 17. 5. 2022, neboť 
nové oddělení psychiatrie bylo již uvedeno do provozu a jeho návštěva se v tuto 
dobu nehodí. O možné náhradě se bude jednat. Dnešní zasedání probíhá řádně 
v prostorách KÚPK. 

Program jednání byl schválen. Přítomnost hostů byla schválena.    

Je přítomno 7 členů, výbor je usnášeníschopný.   

Všichni členové výboru byli informováni o odměňování členů výboru, kteří nejsou 
členové ZPK, dle platného Usnesení ZKP 14/20. Každý člen výboru, v případě 
zájmu, obdržel kopii tohoto Usnesení. Usnesení je přílohou tohoto zápisu. 
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2.   

Kontrola zápisu, kontrola plnění usnesení 

Předseda uvedl, že členům byl poslán e-mailem zápis z 9. jednání a dotázal se, 
zda jsou k němu nějaké připomínky. Zápis bez připomínek. 

Na minulém zasedání bylo přijato Usnesení 40/22, které bylo splněno.         

 

3.  

 

Projednání bodů zdravotnické oblasti navržených do nadcházejícího 
Zastupitelstva PK  

 

Předseda konstatuje, že tento bod je zahrnut v bodech 5 a 6. 

 

4.  

 

Aktuální záležitosti v oblasti zdravotnictví  

 

Předseda konstatuje, že k tomuto bodu nebyly předloženy žádné podklady. 

 

5. 

 

6. 

 

Schválení poskytnutí návratné finanční výpomoci Zdravotnické záchranné 
službě Plzeňského kraje, příspěvkové organizaci  

 

Schválení poskytnutí návratné finanční výpomoci nemocnicím  

 

Bod 5 a 6 byl sloučen. 

Předseda informoval členy, že podklady k projednávaným bodům jim byly předem 
zaslané elektronicky. Vyzval je k rozpravě. 

JUDr. Dostál se dotázal, jaká bude úroková sazba poskytnuté návratné výpomoci 
nemocnicím a zda lze tuto finanční výpomoc nemocnicím ze strany PK 
poskytnout. Předseda odpověděl, že finanční výpomoc nemocnicím bude 
poskytnuta bezúročně.  
MUDr. Pikner upozorňuje, že stále nebylo zodpovězeno, zda je možné skutečně 
poskytnout finanční výpomoc nemocnicím bezúročně. Předseda odkázal na 
právní stanovisko přípustnosti poskytnutí návratné finanční výpomoci, které 
předložila Advokátní kancelář Volopich, Tomšíček & spol., s.r.o.  
MUDr. Šimánek, Ph.D., se ptá, jakou maximální finanční výpomoc lze poskytnout 
ze strany PK. Předseda sdělil MUDr. Šimánkovi, Ph.D., že v současné době může 
PK ze svých rezerv uvolnit částku ve výši 150 mil Kč.  
MUDr. Šimánek, Ph.D. poukazuje, že by předfinancovat REACT- EU by bylo 
ideálně ve výši 100%, jelikož se jedná o 100% návratnou dotaci z EU a tím 
zaplatit nulové úroky. Dále upozornil, že vzniklé úroky v samotném důsledku opět 
zaplatí PK, neboť nemocnice PK nemají šanci v následujícím období toto uhradit 
z vlastních výnosů. Předseda sdělil, že je stejného názoru, ale v současné době 
toto není reálné. 
MUDr. Farhan upozorňuje, že v roce 2024 budou nemocnice ve větší ztrátě než 
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letos. 
Předseda upozorňuje, že navržené usnesení může výbor rozšířit a jeho 
prostřednictvím může iniciovat nalezení dalších finančních prostředků na 
předfinancování tohoto projektu. 
MUDr. Šimánek, Ph.D., upozorňuje, že proplacení ze strany EU bude mít několika 
měsíční zpoždění. 
MUDr. Pikner navrhuje dát protinávrh, doporučuje zapůjčit celou částku. 
JUDr. Dostál opakuje, že advokátní kancelář konstatovala, že nejde o 
neoprávněnou podporu, čemuž nevěří. Dokument z přítomných nikdo neviděl. 
Mgr. Karásek- bylo předloženo RPK a ZPK, členové výboru k němu nemají 
přístup. Dále JUDr. Dostál řeší úrokovou expozici, Mgr. Karásek- peníze budou 
vypláceny průběžně. 
JUDr. Dostál souhlasí s návrhem MUDr. Piknera, k právnímu stanovisku se 
nebude vyjadřovat. 
 

Předseda přistoupil k hlasování o usnesení 41/22 

 Výbor pro zdravotnictví ZPK souhlasí s poskytnutím návratné 
finanční výpomoci nemocnicím v celkové výši 150 mil. Kč a 
doporučuje ji Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit  

  
            Bylo přijato usnesení 41/22 
 

Předseda v návaznosti na předchozí diskuzi naformuloval usnesení 42/22 

 Výbor pro zdravotnictví ZPK doporučuje ZPK poskytnout 
návratnou finanční výpomoc nemocnicím v plném rozsahu, tj. 
438 mil Kč. 

           Bylo přijato usnesení 42/22 
 

JUDr. Dostál požaduje zaprotokolování, že tento návrh byl předložen na základě 
konstatování Advokátní kanceláře  Volopich, Tomšíček & spol., s.r.o., že 
poskytnutí finanční výpomoci nemocnicím je bezproblémové. 

Předseda nechal hlasovat o poskytnutí návratné finanční výpomoci ZZS PK. 

JUDr. Dostál se před hlasováním dotazuje, zda se jedná o celou částku. Mgr. 
Karásek čte obsah zaslaného materiálu. 
 

 Výbor pro zdravotnictví ZPK souhlasí s poskytnutím návratné 
finanční výpomoci Zdravotnické záchranné službě Plzeňského 
kraje v celkové výši 72.250.000 Kč, příspěvkové organizaci a 
doporučuje ji Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit 

 
           Bylo přijato usnesení 43/22 
 

 

 

7. 

 

Různé, diskuze, závěr 
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Předseda vyzval členy výboru k diskuzi na téma Vize a rozvoj nemocnic PK. Doc. 
PaedDr. Mauritzová, Ph.D informuje přítomné, že strategie rozvoje byla 
zpracována (na 5 let) v návaznosti na poskytovanou péči a na to navazující 
investiční a přístrojové záměry. Toto je zpracované nejen pro naše 4 akutní 
nemocnice, ale i pro další dvě soukromé (Privamed a Mulačovu nemocnici). 
Veškeré podklady má k dispozici Mgr. Šíma. 

MUDr. Pikner upozornil, že je velmi obtížné udržet rozsah současné péče a 
snižovat SOHZ. 

JUDr. Dostál konstatuje, že pouhé přežití nemocnic je v současné době 
dostatečně ambiciózním cílem. My, z pozice výboru nemáme šanci ovlivnit 
financování nemocnic a musíme si uvědomit, že úvěrový rating nemocnic by byl 
C, neboť žádná z nemocnic neví, jak na tom bude začátkem roku 2023. Reforma 
je skutečně na MZV a zdravotních pojišťovnách, my pro to nemůžeme dělat více. 

MUDr. Pikner konstatuje, že spolupráce s FN je klíčová, v rámci spolupráce 
s nemocnicemi PK. 

Doc. MUDr. Emmerová, CSc. konstatuje, že rozhodování pojišťoven musí být 
v souladu s koncepcí rozvoje. Fungování našich nemocnic nemůžou řídit 
zdravotní pojišťovny. Další věc, která by zasloužila pozornost je farmacie. Rozdíly 
mezi cenami a doplatky lékáren jsou velmi nepřiměřené. Je třeba provést analýzu 
současné péče (bez Covidu-19, ten do toho velmi zasáhl, ale z druhé strany 
ukázal, že nemocnice různých krajů musí spolupracovat). Již v minulosti byla 
vize- Nadace, která by podporovala studenty finančně v průběhu studia s tím, že 
by se upsali, že půjdou pracovat tam, kde je kraj bude potřebovat. Již v roce 2009 
předložena koncepce, aby zdravotnictví bylo kvalitní a dostupné. Bez koncepce to 
nepůjde. 

Předseda přemýšlel nad účelem výboru. Ptá se členů, jaká očekávání od výboru 
mají. Chtějí členové být iniciátorem něčeho nového? MUDr. Pikner klade otázku, 
„zda ZPK o toto má zájem“. Určitě chceme schvalovat usnesení směrem k ZPK. 
V případě, že ZPK dá úkol Výboru pro zdravotnictví, rádi se ho chopíme. 

MUDr. Šimánek, Ph.D., uvedl, že je dobré toto povýšit na vyšší úroveň, musíme 
mít deklarovanou podporu od hejtmana a náměstka pro zdravotnictví. Takže ano, 
všichni chceme přiložit ruku k dílu, ale je třeba, aby se nejprve našeho zasedání 
účastnil hejtman a náměstek a dal nám záruku, že zdravotnictví je jejich prioritou. 

MUDr. Farhan souhlasí, ale nemůže to jít od nás. Zájem by byl, ale byl by nerad, 
aby se to zvrtlo v debatní kroužek. Je třeba, aby to mělo řád. 

MUDr. Pikner konstatuje, že malé cíle znamenají velké. Jeden malý, konkrétní cíl 
na rok s podporou vedení kraje se rovná velkému kroku pro zdravotnictví PK.  

Doc. MUDr. Emmerová, CSc - toto není novinka. Chybí vize v rámci celého 
systému. 

MUDr. Pikner požaduje, aby nám hejtman nebo náměstek přidělili úkol, ideálně 
malý, abychom ho zvládli, těžko budeme řešit vizi nemocnic 

JUDr. Dostál by uvítal představení zřizovatelů entit v PK: jak jsou velké z hlediska 
obratu, počtu zaměstnanců a komentář.  

Doc. PaedDr. Mauritzová, Ph.D. - tato data o ničem nevypovídají, je důležitější 
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pokrytí lékařské péče, tuto informaci vám poskytne VZP.  

Doc. MUDr. Emmerová, CSc - ano, ale nevíme, zda je to takto dobře,  

Doc. PaedDr. Mauritzová, Ph.D. - ale my nemáme právo o tom rozhodovat. 

MUDr. Pikner vznesl podnět na příští zasedání-: informace k převzetí Sušické 
nemocnice.  

MUDr. Farhan žádá o exaktní data. 

MUDr. Pikner doporučuje, aby předseda byl informován o zásadních problémech 
nemocnic PK. 

Předseda uzavřel diskuzi. 

Termín příštího jednání byl stanoven na úterý 28. června 2022. Hlavním bodem 
jednání budou výroční zprávy za rok 2021 nemocnic PK a ZZS PK, p.o. 

Předseda všem poděkoval a ukončil jednání v 16:22. 

 

Zápis byl vyhotoven dne 30. 5. 2022 – počet stran: 6, počet příloh: 2 
 
 

 Šárka Batková, M.Ec.         MUDr. Václav Šimánek, Ph.D.                     Bc. Karel Pressl 
 
 
 
 
.......................................................................................................................................... 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu   předseda výboru  

 
 

 
 
 
 

 


